
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 73 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 13. november 

2023. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 73:  

”Vil ministeren give en status på, hvad der er af planer for det videre forløb for 

forsøgsordningen for medicinsk cannabis, som blev videreført i 2021, for så vidt angik 

lægers mulighed for at ordinere medicinsk cannabis til patienter?” 

 

Svar: 

Det følger af lov om forsøgsordning med medicinsk cannabis, at forsøgsordningen 

med medicinsk cannabis skal evalueres inden udgangen af 2024. Med evalueringen 

skal der bl.a. ses nærmere på de erfaringer, man har gjort sig, siden ordningen blev 

forlænget i 2021.  

 

På trods af at evalueringen endnu ikke foreligger, er jeg løbende opmærksom på de 

meldinger, jeg får fra aktørerne på markedet for medicinsk cannabis. Jeg har derfor 

besluttet, at evalueringen af ordningen for så vidt muligt skal fremrykkes, så den 

foreligger i første halvår af 2024 frem for inden udgangen af 2024, som det 

oprindeligt var tiltænkt ved forlængelse af forsøget. Når evalueringen forligger, skal  

der tages stilling til en eventuel videreførelse eller justering af ordningen. 
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